
ورزشگاه دالوز شهر لیسبون امشب شاهد آخرین دیدار این 

فصـــل رقابت های اروپایی خواهد بود. فینال لیگ قهرمانان 

که ابتدا قرار بود در شـــهر استانبول ترکیه برگزار شود، حالا 

به دلیل شیوع کرونا و تغییراتی که در برنامه مسابقات ایجاد 

شد، به لیســـبون منتقل شده و امشب دو تیم بایرن مونیخ و 

پاری ســـن ژرمن برای فتح این دوره از مسابقات به مصاف هم 

می روند. مونیخی های آماده به دنبال ششمین قهرمانی خود 

در این تورنمنت هستند، اما درسوی مقابل پاریسی ها که برای 

نخستین بار به فینال رسیده اند،  انگیزه زیادی برای فتح این جام 

و ثبت نام خود در تاریخ رقابت ها دارند. 

تکرارسهگانه
بایرن مونیخ فصلی رویایی را پشت سر گذاشته و حالا به دنبال 

تکرار سه گانه خود در ســـال2013 است که با هدایت یوپ 

هاینکس به دســـت آمد. هانسی فلیک در میانه های فصل 

تیمی بحـــران زده را در اختیار گرفت، اما خیلی زود آنها را به 

مدعی شماره یک قهرمانی در آلمان و حتی اروپا تبدیل کرد. او 

حالا با رکورد عالی 29 بازی بدون شکست در تمامی رقابت ها 

و پیـــروزی در همه دیدارهای لیگ قهرمانان، با  انگیزه ای بالا 

تیمش را راهی دیدار فینال می کند. شاگردان او آمار فوق العاده 

15 گل در ســـه دیدار اخیر خود در لیگ قهرمانان را به جای 

گذاشته اند که البته هشت گل آن سهم بارسلونا بود. در چنین 

شرایطی به نظر می سد شانس آنها برای قهرمانی بیشتر از حریف 

فرانسوی باشد. فوتبال تهاجمی و اجرای پرسینگ شدید از 

زمین حریف باعث شده رقبا فرصت زیادی برای مالکیت توپ 

نداشته باشند و در تمامی دیدارهای اخیرشان، به خوبی قدرت 

خود را به حریف تحمیل کرده اند. 

با این حال فرانس بکن باوئر، اسطوره این تیم هشدار می دهد که 

در فینال باید مراقب حریف پرستاره خود باشند و کوچک ترین 

اشتباهی در این دیدار به قیمت از دست رفتن جام قهرمانی 

خواهد بود. او می گوید: »من بازی های اخیر پاری سن ژرمن 

را تماشـــا کردم و هیچ نقطه ضعفـــی در این تیم ندیدم. این 

مسابقه بی شک دشوارترین بازی بایرن در این فصل خواهد 

بود. امیدوارم دو تیم بازی محتاطانه را کنار گذاشته و همانند 

بازی های قبل باشند تا شاهد دیداری جذاب باشیم. به عقیده 

من هر دو تیم برای برتری در این مسابقه شانس برابری دارند و 

نمی توان بایرن را از پیش برنده دانست. آنها در دیدار نیمه نهایی 

برابر لیون فوتبال متفاوتی را نســـبت به مصاف با بارسا ارائه 

کردند. با این حال چنین اتفاقاتی مثل پیروزی پرگل برابر بارسا 

به ندرت اتفاق می افتد و نباید انتظار داشت بایرن همیشه چنین 

نمایشی ارائه کند.«

بایرن آخرین بار در سال 2013 به دیدار نهایی این تورنمنت 

رسیده است که موفق شد دورتموند را شکست داده و سومین 

قهرمانی خود در آن فصل را جشن بگیرد. باواریایی ها پس از 

هفت سال دوباره این فرصت را به دست آورده اند که این رکورد 

را تکرار کنند. از تیمی که آخرین بار فاتح این تورنمنت شـــده 

توماس مولر، مانوئل نویر، داوید آلابا و جروم بواتنگ همچنان 

در بایرن حضور دارند. 

نیماریالواندوفسکی؟
این دیدار را می توان دوئل لواندوفسکی و نیمار در خط حمله 

دو تیم دانســـت. ستاره های این فصل دو تیم عملکرد خوبی 

داشته اند و می توانند سرنوشت فینال امشب را رقم بزنند. دو 

بازیکن با دو شیوه بازی کاملا متفاوت که احتمالا ستاره های 

تیم خود در مصاف امشب خواهند بود. نیمار در سال 2015 

با بارسلونا سابقه قهرمانی در اروپا را دارد، اما لواندوفسکی هنوز 

نتوانسته این جام را بالای سر ببرد و پس از فصلی درخشان با 

بایرن به دنبال پایانی رویایی برای آن است. مهاجم لهستانی 

بایرن در این فصل آماری عالی در گلزنی داشته و یکی از بهترین 

فصول ورزشی خود را سپری می کند. او در لیگ قهرمانان نیز 

15 گل به ثمر رسانده تا نقشی مهم در موفقیت تیمش داشته 

باشد. درسوی مقابل نیمار کمتر از رقیب خود گل زده که بخشی 

از آن به مصدومیت او در میانه فصل برمی گردد و البته تعطیلی 

لیگ فرانسه نیز در کم شدن آمارش بی تاثیر نبوده است. 13گل 

در 15بازی لیگ فرانسه و همچنین سه گل در لیگ قهرمانان 

آمار او در این فصل بوده، اما جدا از گلزنی، حضور او در میدان 

می تواند بسیار تاثیرگذار باشد. نیمار بیشتر به حرکات تکنیکی 

و پا به توپش مشهور است و در این زمینه عملکرد بسیار بهتری 

نسبت به لواندوفسکی دارد. 

درکنار این دو نباید از نقش کیلیان امباپه و همچنین ســـرژ 

گنابری در دو تیم به راحتی گذشت. امباپه که یکی از بهترین  

بازیکنان کنونی فوتبال دنیاســـت پـــس از مصدومیت برابر 

سن اتین در دیدار فینال جام حذفی فرانسه به نظر می رسید 

دیدار برابر آتالانتا در یک چهـــارم نهایی لیگ قهرمانان را از 

دســـت داده است، اما توماس توخل، سرمربی پاریسی ها در 

آن دیدار وقتی تیمش در آستانه شکست قرار داشت، مجبور 

شـــد ستاره جوانش را به  میدان بفرستد و حضور او باعث شد 

این تیم در عرض ســـه دقیقه دو بار دروازه حریف را باز کرده و 

راهی دور بعد شود. 

گنابری هم پس از حضوری ناموفق در وست برومویچ و آرسنال 

در بایرن به ســـرعت پیشرفت کرد و به یکی از ستاره های تیم 

تبدیل شد. این مهاجم 25 ساله حالا یکی از نفرات ثابت فلیک 

اســـت و بی شک در فینال نیز می تواند نقشی تعیین کننده 

داشته باشد و مدافعان حریف را به دردسر بیندازد. 

پروژهیکمیلیاردیوروییی
پروژه پاریســـی ها برای موفقیت در اروپا 9 ســـال پیش کلید 

خورد. وقتی مالکان قطری سهام باشگاه را خریدند به سرعت 

ســـرمایه گذاری خود در این تیـــم را آغاز کردند. نقطه عطف 

حضور آنها در این تیم اما در ســـال 2017 بود که نیمار را در 

ازای 222 میلیون یورو از بارسا خریدند و با قرار دادن او درکنار 

امباپه خط حمله ای رویایی را تشکیل دادند. جالب اینکه خرید 

همین دو بازیکن بیشتر از هزینه ای که بایرن برای به خدمت 

گرفتـــن 23بازیکن حاضر در لیســـتش پرداخت کرده برای 

پاری سن ژرمن خرج برداشته است. بااین حال تا پیش از این 

فصل تنها موفقیت های آنها به قهرمانی در جام های داخلی 

محدود می شد و حتی فرصت رسیدن به فینال لیگ قهرمانان 

را نیز پیدا نکرده بودند. امسال با قرعه ای مناسب و همچنین 

عملکرد خوب توخل روی نیمکت این تیم توانستند به فینال 

برسند و شاید سرانجام در پایان دیدار امشب به آرزوی چندین 

ساله خود برای موفقیت در اروپا برسند. 

پـــروژه ای یک میلیارد یورویی کـــه در ابتدا با خرید بازیکنی 

چون خاویر پاســـتوره کلید خورد و در ادامه ستارگانی چون 

زلاتان ابراهیموویچ، آنخل دی ماریا، ادینسون کاوانی و جولین 

دراکســـلر به ترکیب تیم اضافه شدند تا این تیم فرانسوی به 

کمک آنها بتواند در لیگ قهرمانان به موفقیت برسد. آنها حالا 

بهترین فرصت ممکن برای محقق کردن این رویا را در اختیار 

دارند و البته رقیبی سرسخت همچون بایرن که مسلما به راحتی 

تسلیم این تیم پرستاره نخواهد شد. توماس توخل در این فصل 

موفق به انجام ماموریتی شده که در سال های اخیر مربیانی 

چون کارلو آنچلوتی، اونای امری و لوران بلان در انجام آن ناکام 

بودند و این مربی آلمانی شاید همان گمشده ای باشد که ناصر 

الخلیفی، مالک باشگاه سال ها به دنبال او بود. شاید در پایان 

مصاف امشب مشخص شود که آیا با پول می توان جام خرید 

یا باید همچون ژرمن ها به دنبال برنامه ریزی مناسب و استفاده 

درست از منابع و سرمایه ها بود. 

تنها نگرانی توخل برای دیدار امشب مصدومیت کیلور ناواس، 

گلر شماره یک تیمش است که بازی نیمه نهایی را نیز از دست 

داد و غیبت او در دیدار امشب می تواند برای این مربی آلمانی 

دردسرساز باشد. 

۰۰:۰۰پایانغلطگیری۰۰:۰۰شروعغلطگیری۰۰:۰۰پایانصفحهآرایی۰۰:۰۰شروعصفحهآرایی

w w w . F D N . I R

یکشنبه ۲ شهریور ۱3۹۹   شماره 3۱۱۷

ورزش

جنجالتابعیتلهستانبرایعبادیپور
روز گذشته اعلام شد میلاد عبادی پور که برای چهارمین فصل متوالی تصمیم 

گرفته در ترکیب تیم اسکرا بلهاتوف لهستان توپ بزند، ازسوی مسئولان این 

باشـــگاه تابعیت کشور لهســـتان را دریافت کرد. انتشار این خبر باعث شد 

به ســـرعت شایعه تغییر تابعیت این والیبالیست ملی پوش و پایان حضورش 

در تیم ملی ایران نیز منتشر شود که البته با واکنش های بعدی مشخص شد 

چنین خبری صحت ندارد و اهدای این تابعیت به عبادی پور به صورت افتخاری 

بوده و مانعی برای بازی کردن لژیونر ایرانی در تیم ملی ایران نیست. درواقع 

از آنجایی که عبادی پور در سال های اخیر جزء بازیکنان اصلی اسکرا بوده و 

تاثیر زیادی در موفقیت های این تیم داشـــته، این گواهی ازسوی مسئولان 

باشگاه به او اهدا شده است. این اتفاق در حاشیه یکی از بازی های تیم اسکرا 

در تورنمنتی رقم خورد که به مناسبت 90 سالگی این باشگاه درحال برگزاری 

است. تیم بلچاتوف پس از پیروزی مقابل حریفان خود، درحال حاضر یکی 

از فینالیست های این جام است.

توضیحباشگاهاسکرا

کنراد پیچسکی، رئیس باشگاه اسکرا بلهاتوف به دنبال اخبار حاشیه سازی که 

منتشر شد، گفت: »عبادی پور 3 فصل است که با پیراهن اسکرا بلهاتوف برای 

ما بازی می کند و به همین دلیل ما تصمیم گرفتیم اقامت کشورمان را به وی 

بدهیم. گرفتن اقامت لهستان به این معنی نیست که با عبادی پور به عنوان یک 

بازیکن ملی رفتار می شود. او همچنان به عنوان یک فرد خارجی حساب می شود، 

اما از مزایای دیگری برخوردار خواهد بود که مهم ترین آنها تسهیل سفر است. 

مطمئنا برای میلاد بســـیار مهم است که زندگی راحت تر و توانایی جابه جایی 

بدون مشکل در قاره اروپا را داشته باشد. این موضوع کار را برای ما هم ازنظر 

هماهنگی، برنامه ریزی و تدارکات در ســـفرها راحت تر می کند. در سال های 

اخیر برخی از والیبالیست هایی که به اروپا سفر کردند دچار مشکلاتی شدند.«

با اظهارات رئیس باشگاه اسکرا بلهاتوف شایعه تغییر تابعیت میلاد عبادی پور 

که از صبح دیروز در برخی رسانه ها منتشر شده بود، رد شد. ضمن اینکه این 

بازیکن نیز تاکید کرد برنامه ای برای تغییر تابعیت ندارد و همچنان برای تیم 

ملی ایران بازی خواهد کرد.

منهایفوتبال

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y

سوارزدرگفتوگوبااسپورتکاتالونیا:

مشکلمنسرمربینیست
تیمبایدتصمیمبگیرد

ستارهگلزنتیمفوتبالباشگاه

ابرازخرسندی بارسلوناضمن

ازحضورکومانتاکیدکردکه

مشکلویسرمربینیست،تیم

بایدتصمیمبگیردوتکلیفاورا

روشنکند.مصاحبهاسپورتکاتالونیابالوئیسسوارزرابخوانید.

فرازونشیبزیادیدرتیموجودداشته،اکنونمشکلحلشدهو

بایدآرامشداشتهباشی.

من آرامش ندارم و این را مقامات باشـــگاه به خوبی می دانند. مشـــکل من 

ســـرمربی تیم نبوده که اکنون حل شده باشد، این یک خبر خوب است و من 

هم به همه هواداران بارسلونا تبریک می گویم اما مشکل من با کل تیم بوده و 

هنوز هم پابرجاست. 

احتمالامنظورتومشکلقدیمیبرسراختیاراتتدرترکیباصلی

تیمومقایسههمیشگیبامسیاست!

من با هیچ بازیکنی مشکلی نداشته و ندارم، موضوع اصلی انتخاب سلیقه ای 

بازیکنان اســـت و اینکه وقتی هیچ منطقی در آن به چشـــم نمی خورد باعث 

دلخوری می شود. مساله بسیار مهم این است که متاسفانه هردو مربی قبلی 

به شدت تحت تاثیر نام بازیکنان بوده اند و مادامی که در تیم بازیکن سالاری 

به چشم بخورد، مشکل حل نخواهد شد. این روزها همه به این فکر می کنند 

که آیا مسی در بارسلونا می ماند یا خیر اما مهم اتفاقا خود بارسلوناست و وقتی 

یک بازیکن نمی خواهد در تیم بماند نباید به او التماس کنیم. مسی دوست 

صمیمی من است و او هم این را قبول دارد که مربی باید کل تیم را مشاهده کند 

و به همه بازیکنان احترام بگذارد، بازیکنانی که البته به تیم احترام می گذارند. 

درچنینشـــرایطیاگرازشایعهپیشنهادرسمییوونتوسسوال

کنیم،عصبانیخواهیشد؟

نه چرا عصبانی؟ این واقعا یک شایعه بوده است، خود شما هم این را می دانید، 

یوونتوس به دنبال ستاره رئال مادرید است و رونالدو اجازه نمی دهد این تیم به 

سراغ بازیکنان دیگر از تیم های دیگر برود. این فقط یک شایعه بود، شایعه ای 

که حتی ارزش تکذیب هم نداشـــت، خانه من بارسلوناســـت و از اینکه هیچ 

پیشنهادی ندارم، ناراحت نیستم، این نشان می دهد همه تیم ها از شدت علاقه 

من به بارسلونا آگاهی دارند. 

کومانبابازیکنانصحبتکردهاست؟

جلسه معارفه رسمی بین او و بازیکنان هنوز برگزار نشده اما در همین مدت 

زمـــان کوتاه از طریق اینترنت با او مراوده و مکالمه 

داشته ایم. شـــخصیت او بسیار دوست داشتنی 

و قابل احترام اســـت. خوشحالم که یک مربی به 

بزرگی کومان قرار اســـت بارسلونا را به سمت 

خوشبختی پیش ببرد. 

قولـــیکـــهابتـــدایفصلبه

بـــودی داده هـــواداران

عملیاتینشد!

بله متاسفانه قهرمان نشدیم اما من 

یک نفر بودم و این مربی است که باید به هواداران 

قول قهرمانی بدهد. البته با شرایطی که وجود دارد 

واقعا این بار باید به همه هواداران قول قهرمانی 

بدهیم، هم در لالیگا و هم در لیگ قهرمانان 

اروپا. بارسلونا مستحق بهترین هاست و شک 

ندارم که به بهترین ها خواهیم رسید. 

مصاحبهروز

گفتوگو

بایرنمونیخوپاریسنژرمنامشبدرفیناللیگقهرمانانبهمصافهممیروند

یسی با ژرمن های مهارنشدنی تقابل پولدارهای پار
بابکسرانیآذر

مترجم

تیمفوتسالبانوانمسرفسنجانموفقشدبابرتری6بر

صفردرمجموعدوبازیرفتوبرگشتفیناللیگبرتر

فوتسالبانوانمقابلسایپاعنوانقهرمانیراکسبکند.

اینتیمدرســـالاولحضورشدرلیگبرتردرجایگاه

پنجمقرارگرفت.مسیهاسالگذشتهنایبقهرمان

شدندوامسالباارائهبازیبهترعنوانقهرمانیراکسب

کردندتامشخصشوداینتیمپلهپلهبهسمتموفقیت

گامبرداشتهوطبعابخشزیادیازاینقهرمانیرامدیون

عاطفهرضاییسرمربیخوداست.همچنینسحرزمانی

موفقشددربازیبرگشت3گلبرایمسبهثمربرساند

ونقشمهمیرادرقهرمانیتیمشایفاکند.گفتوگوی

»فرهیختگان«باسرمربیوبازیکنمسرفسنجانرادر

ادامهمیخوانید.

لیگبالاخرهبعدازمدتهابرگزارشدوشماهمبهعنوان

قهرمانیرسیدید.شرایطراچطورمیبینید؟

رضایی:3 ســـال پیش که در لیگ دســـته اول بودیم فقط 

فکرمان این بود که راهی لیگ برتر شـــویم. فکر نمی کردیم 

بتوانیم به عنوان قهرمانی برســـیم، اما توانستیم در این 3 

ســـال جایگاه خوبی را در لیگ برتر کسب کنیم. ما امسال 

فقط 3 باخت داشتیم.

زمانی: من 4 سال است با تیم مس هستم و احساس می کنم 

از همان سال گذشته لیگ بانوان متفاوت شده و امسال در 

سطحی بالاتر برگزار شد. ما در هر 2 بازی رفت و برگشت فشار 

زیادی را تحمل کردیم، مخصوصا در بازی آخر، اما یاد گرفتیم 

تحمل کنیم که جواب زحمات مان را گرفتیم. ما در جریان بازی 

توسط مهسا کمالی به گل رسیدیم و 3 گل بعدی را من زدم 

که فکر می کنم 2 گل آخر در فاصله 2-3 دقیقه اتفاق افتاد.

فکرمیکنیدچهچیزیباعثموفقیتمسدر3سال

اخیرشد؟

رضایی:برای موفقیت باید همه چیز باشد؛ اسپانسر، کادر 

فنی خوب، بازیکنان پرتلاش و... . باشگاه مس چندین سال 

است از بانوان حمایت می کند، اما امسال این حمایت بسیار 

ویژه بود. هدف ما این بود که قهرمان شویم. ما در لیگ امسال 

هم بازیکنان باتجربه را دراختیار داشتیم هم از بازیکنان جوان 

و بومی در تمرینات استفاده می کردیم. فقط با بازیکنان بومی 

امکان قهرمانی نبود.

بهترینبازیتانمقابلچهتیمیبود؟

رضایی:بردی که مقابل هیات خراســـان در بازی برگشت 

نیمه نهایی داشـــتیم باعث شد راهی فینال شویم. بازی با 

حفاری که با تساوی به پایان رسید، اما بازی بسیار جذابی بود.

پدیدهایهمدرلیگدیدیدکهبخواهیدمعرفیکنید؟

رضایی:من در همه مسابقات تمام توجهاتم را به تیم خودم 

می دهم و فقط بچه های خودم را می بینم، اما امسال بازیکن 

خوب در همه تیم ها داشتیم. در تیم خودمان هم بازیکنان 

خوبی داشتیم، اما دروازه  بان مان باتوجه به اینکه جوان بود، 

فوق العاده بازی کرد.

لیگامسالدربحرانکرونابرگزارشد،شرایطراچطور

دیدید؟

زمانی:ما در خانه به مدت 2 ماه تمرینات بدنسازی داشتیم. 

دوست داشتیم لیگ برگزار شود، اما نه در ماه تیر و مرداد. البته 

باز هم تابع دستورات باشگاه بودیم که چه بگوید. خوشبختانه 

به خیر گذشت.

رضایی:موضوع کرونا باعث شد ما در سکوت و بدون حضور 

تماشـــاگران جام قهرمانی را بالای سر ببریم، اما همین که 

قهرمان شدیم خوب است و از این اتفاق خوشحالیم.

دغدغهبانوانهمیشـــهمســـائلمالیبوده،دراین

خصوصتوضیحدهید.

زمانی:دستمزد ما با تیم های مردان قابل مقایسه نیست، اما 

مس همیشه حمایت خوبی از ما داشته است. آنها به هر قولی 

که دادند عمل کردند.

خیلیازمواقعشاهداعتراضمربیانبهداوریبودیم.از

سطحداوریدرلیگامسالراضیبودید؟

رضایی:داوران هم مانند ما اشـــتباهاتی داشتند. با اینکه 

سطح داوری در فینال بسیار بالا بود، اما شاهد سوت های 

اشتباه در طول لیگ بودیم. باید برای مسابقات مهم داوری 

را انتخاب کنند که حرف و حدیث نباشد. مثلا برای بازی ما 

با هیات خراسان صحبت های زیادی مطرح شد.

کدامتیمحاضردرلیگازنظرشماخوببستهشدهبود؟

رضایی:فکر می کنم امسال سایپا هم مربی و هم بازیکنان 

بسیار خوبی داشت.

باتوجهبهبازیهاییکهامســـالداشتیفکرمیکنی

سالآیندهبهتیمملیدعوتشوی؟

زمانی:من چندبار به تیم ملی دعوت شدم، اما هیچ بازی ای 

نکرده ام. درواقع بازیکن ملی نیستم. آرزوی هر بازیکنی است 

که روزی لباس تیم ملی را بپوشد، من هم همین طور هستم. 

من هنوز جا برای پیشرفت دارم.

برنامهتانبرایسالآیندهچطوراست؟

رضایـــی:فعلا لیگ تازه تمام شـــده و از این قهرمانی لذت 

می بریم.

زمانی:هنوز مشـــخص نیست لیگ برگزار می شود یا خیر. 

اولویت من سال آینده هم مس است، اما بازهم باید ببینیم 

شرایط چطور پیش می رود.

گفتوگوی»فرهیختگان«باسرمربیوبازیکنمسرفسنجان،قهرمانلیگفوتسالبانوان

رضایی: قبلا فقط به حضور در لیگ برتر فکر می کردیم
زمانی:لیگامسالبانوانسطحبالاتریداشت

سیامکخاجی
روزنامهنگار

بهارهمحمدی
روزنامهنگار


